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آیت الله جوادی آملی بیان داشت: بر خلاف آنچه ما 
خیال می کنیم مردم عرفی اند، مردم متفکر و فقهی 
هستند! لذا اگر مردم ببینند در یک فضای زنده نفس 
می کشند که در آنجا نه اختلاسی هست، نه نجومی، 
نه گرانی و نه تبعیض، به قانون احترام می گذارند، 
به فکر دیگران احترام می گذارند، هر چند شاید خود 

آن عقیده را قبول نداشته باشند!
آیــت الله جوادی آملی گفت: علم دینی این نیســت که در 
اول کتاب ها عکس امام و رهبری و آرم جمهوری اسلامی را 
بگذاریم، این کار اسلامی نیست این اسلام مالی است، .. اگر 
می خواهیم راحت زندگی کنیم، راهش این است که نه بیراهه 
برویم و نه راه کسی را ببندیم! و در این صورت کسی هم با ما 

کاری ندارد.
آیت الله العظمی جوادی آملی با تأکید بر اینکه بر خلاف آنچه 
ما خیال می کنیم مردم عرفی اند، مردم متفکر و فقهی هستند، 
گفت: اگر مردم ببینند در یک فضای زنده نفس می کشند که در 
آنجا نه اختلاسی هست، نه نجومی، نه گرانی و نه تبعیض، به 
قانون احترام می گذارند، به فکر دیگران احترام می گذارند، هر چند 

شاید خود آن عقیده را قبول نداشته باشند.
آیت الله جوادی آملی در دیدار پیام فاضلی نژاد، بیان داشت: 
در جریان اندیشه، آنکه اندیشه آفرین و اندیشمند آفرین است 
راه را در قرآن کریم مشــخص کرده اســت. قرآن کریم این 
جمعیت هشت میلیاردی جهان و جامعه بشری را یک خانواده 
می بیند! هر چند بخش های اسلامی و منطقه ای را از نظر دور 
 نداشته، اما لبه اصلی بیانات قرآن کریم، بشر است: )نذَِیراً للِبَْشَرِ(، 

)کَافَّهً للِنَّاسِ(، )للِعالمَینَ نذَیرًا(، ما باید با این طرز نگاه بنویسیم.

وی بیان داشــت: بر خلاف آنچه ما خیــال می کنیم مردم 
عرفی اند، مردم متفکر و فقهی هستند! لذا اگر مردم ببینند در یک 
فضای زنده نفس می کشند که در آنجا نه اختلاسی هست، نه 
نجومی، نه گرانی و نه تبعیض، به قانون احترام می گذارند، به فکر 
دیگران احترام می گذارند، هر چند شاید خود آن عقیده را قبول 
نداشته باشند! این مرجع تقلید با بیان اینکه اگر می خواهید انسانی 
زندگی کنید باید جهانی فکر کنید، بیان داشت: ممکن نیست 
بدون جهان بینی بتوان کشوری را اداره کرد، این ها با هم ارتباط 
دارد، باید مودّب بود، باید با دیگران و بر اســاس احترام ارتباط 

داشت، البته هر چند ما با ارتباط با بیگانه مخالف نیستیم، ولی 
بار ها گفته ایم که با هر کسی دست دادید، انگشتان خودتان را 
بشمرید، این یک نوع مواظبت است؛ برای همین اگر می خواهیم 
راحت زندگی کنیم، راهش این است که نه بیراهه برویم و نه 
 راه کســی را ببندیم! و در این صورت کســی هم با ما کاری

 ندارد.
آیت الله جوادی آملی در بخش دیگری از سخنان خود ابراز 
داشت: علم یک پوسته است و هر چه دارد از معلوم دارد، وقتی 
معلوم فرق کرد علم نیز فرق می کند. در معلوم هم هر چه هست 

همه مخلوق خداست و خداوند این ها را سه ضلعی آفرید، مثلث 
آفرید، هر جزئی را دست بزنید مثلث هستند، نمونه اش همان 
است که وجود مبارک موسای کلیم در جواب فرعون که گفت 
ُّنَا  ربّ العالمینی که شــما از طرف او آمدید کیست؟ فرمود: )رَب
الَّذِی أعَْطی کُلَّ شَیْ ءٍ خَلقَْهُ ثُمَّ هَدی( خدای ما کسی است که 
آنچه مصداق شیء است، خلق کرد، کلّ شیء مخلوق خداست، 
این مبدأ فاعلی؛ ثانیاً نظام داخلی او را هر چه خواست به او داد، 
)أعَْطی کُلَّ شَــیْ ءٍ خَلقَْهُ( سپس )ثُمَّ هَدی( راهنمایی کرد که 
کجا باید بروید، چه باید بکنید، از این موجود چطور باید بهره 
ببرید، این مثلث را در کل شیء به نحو موجبه کلیه تنظیم کرد. 
آن نظام فاعلی، این نظام داخلی، این نظام غایی؛ هیچ چیز در 
عالم منفرد نیست، مثلث است، هیچ چیزی را نه بی نظم آفرید 

و نه بی فایده آفرید!
آیت الله جوادی آملی ادامه داد: اگر کل شیء مثلث است، پس 
برای او اضلاع ثلاثه ای است، اما این مثلث را الان مُثله کردند، 
نظام فاعلی را کنار گذاشتند، چه کسی آفرید را کنار گذاشتند، 
برای چه آفرید را کنار گذاشــتند! مثلث مثله شــده، خودش 
علم ســردخانه ای است، این علم کسی را به جایی نرسانده و 
نمی رســاند، چون عالم هر چه دارد از ناحیه علم است و علم 
هر چه دارد از ناحیه معلوم اســت، این معلوم مثلث مُثله شده 
سردخانه ای، عالمِ تربیت نمی کند، این اصراری که قرآن برای 
علم دارد که علم، حیات آفرین است و آدم را زنده می کند همین 
است. به گزارش فرارو، وی بیان داشت: علم دینی این نیست که 
در اول کتاب ها عکس امام و رهبری و آرم جمهوری اسلامی را 
بگذاریم، این کار اسلامی نیست این اسلام مالی است، هر چند 
این کار ها خوب هست و یک نوع ادب اجتماعی است، اما این 

امور، علم را دینی نمی کند، بلکه علم دینی به معلوم آن است، 
دانشگاه باید درباره این اضلاع ثلاثه بیاندیشد و بحث کند.

آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه اندیشــه نمی میرد، اظهار 
داشت: آنچه در فضا های علمی و دانشگاه ها باید بحث شود این 
است که ما با مرگ می پوسیم یا از پوست به در می آییم؟! قرآن 
کریم آمده تا به ما بگوید که ای انسان! شما مثل درخت نیستید 
که اول ســبز شود و میوه دهد و پس از آن هیزم شود و تمام! 
بلکه مانند پرنده ای هستید که بعد از مرگ از قفس آزاد می شوید، 

بدانید مرگ پوسیدن نیست، بلکه از پوست به در آمدن است.
اینکه خداوند در سوره جاثیه و در جواب کفار که گفتند زندگی 
ما جز همین نشأه دنیا و مرگ و حیات طبیعت نیست و جز دهر 
و طبیعت کسی ما را نمی میراند، فرمود: این سخن نه از روی 
علم و دلیل بلکه از روی جهل و وهم و خیال می گویند، همین 
است! مگر اندیشه می میرد؟! آیا این متصور هست که این نظام 
دقیق و نظم حاکم بر آن خلق شده و هر کس هر کاری کرد 
حساب و کتابی نیست؟! فضای علمی دانشگاه های ما باید در این 

موضوعات ورود کرده و بحث و اندیشه کند.
آیت الله جوادی آملی در بخش دیگری از ســخنان خود در 
تبیین نقد اندیشه ها نیز بیان داشت: اگر می گویند نقد کنید یعنی 
نصیحت کنید، نصیحت، گفتن و نوشتن و اعتراض نیست، آن 
ســوزن خیاطی را می گویند منصحه و آن خیاط را می گویند 
ناصح. کسی که لباس ندارد بی حیثیت است و سوزن خیاطی و 
خیاط با دوخت لباس، آبروی او را حفظ می کند، نقد و نصحیت 
نیز باید همین گونه باشد، اینکه با نقد در روزنامه ها و این ها آبروی 
افراد را ببریم این نقد نیست، بلکه اگر نقد و اشکالی هست باید 

عالمانه و محققانه مطرح شود و آبروی افراد حفظ شود.

آیتاللهجوادیآملی:اگراختلاسنباشد،مردمبهقانوناحتراممیگذارند زنگنه: متاسفانه بسیاری از دارایی ها دولت 
بلااستفاده مانده است

نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه متاسفانه بسیاری از دارایی 
ها دولت بلااستفاده مانده است، گفت: دولت باید مقدمات ورود به بحث مولد سازی را 
به درستی شناسایی کرده تا مولد سازی دچار انحرافی همچون خصوصی سازی نشود.

محسن زنگنه با اشاره به الزامات پیرو اجرای صحیح مولد سازی دارایی های دولت بیان کرد: در حال 
حاضر مسیری که دولت در زمینه مولد سازی دارایی های شروع کرده مسیر خوبی است.وی تاکید کرد: 
دولت باید مقدمات ورود به این موضوع را به درستی شناسایی کرده تا مولدسازی دچار انحرافی همچون 
خصوصی سازی  نشود.این نماینده مجلس با بیان اینکه مولد سازی یکی از پایه های اصلی اصلاح ساختار 
بودجه است، تصریح کرد: این مسئله نیز در جریان اصلاح ساختار بودجه در مجلس مدنظر قرار گرفت و 
دنبال شد.این نماینده مجلس با بیان اینکه متاسفانه بسیاری از دارایی ها دولت بلااستفاده مانده و هیچ تاثیر 
در شرایط دولت ندارد،گفت: بسیاری از این دارایی ها می تواند آزاد و مولد شده و جای اوراق و بسیاری از 
مسائل مالی در کشور را بگیرد.نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت و گو با خانه ملت، 
تصریح کرد: به واقع تاخیر در اجرا پروژه های دولتی هم هزینه های این بخش را افزایش داده و هم باعث 

استهلاک این بخش می شود که باید از آن جلوگیری کرد.

رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق اعلام کرد
آزادسازی بخشی از طلب ایران از عراق

رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق گفت: آزادسازی بخشی از منابع بلوکه شده 
ایران در عراق به ثبات بازار ارز کمک قابل توجهی خواهد بود.

 یحیی آل اسحاق، رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق از آزادسازی بخشی از طلب ایران در عراق 
خبر داد و گفت: مقداری از منابع بلوکه شده ایران در عراق برای نیازهای حجاج تخصیص یافته است و 
بخشی از پول ها نیز برای تامین کالاهای اساسی پرداخت شد. شنیده ها حاکی بر این است که مبلغ پرداختی 
حدود سه میلیارد دلار است.به گزارش بازار،وی با اشاره به مجوز پرداخت بخشی از طلب های ایران توسط 
عراق، تاکید کرد: این اتفاق به طور قطع تاثیر مثبتی بر بازارها خواهد داشت چرا که هم نیازهای بانک مرکزی 
مرتفع و هم کالاهای اساسی خریداری شده است. در واقع این گشایش ارزی می تواند به ثبات بازار ارز و 

همچنین کالاهای اساسی کمک قابل توجهی کند.

۶۰ تا ۷۰ درصد مواد اولیه در صنعت پوشاک وارداتی است
سهم پوشاک در سبد خانوارهای ایرانی نصف شد

عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران خاطر نشان کرد: 
سهم پوشاک در سبد خانوارهای ایرانی در دهه 8۰ حدود ۷ درصد بود اما در طول این 
سال ها این سهم به حدود 3.5 درصد رسیده است و این آمار نشان می دهد که تقاضای 

مردم برای خرید پوشاک کاهش پیدا کرده است.
مجید نامیبا اشاره به عدم تخصیص ارز برای تامین و واردات مواد اولیه، تجهیزات و ماشین آلات صنعت 
پوشاک، گفت: در یک بازه زمانی 3 ماه ارز به واردکنندگان صنعت پوشاک تخصیص داده می شود این در 
حالیست که در گذشته حداقل 3 تا 4 هفته ارز به واردکنندگان تعلق می گرفت؛ این تعلل بر تمام زنجیره 
تامین از جمله بخش های اولیه یعنی الیاف و پارچه تاثیر و بر اکوسیستم و را دچار کمبود کرده است.این فعال 
اقتصادی با بیان اقتصاد در شرایط رکود تورمی است، تصریح کرد: باوجود اینکه نرخ ارز در چند هفته ثبات 
خود را حفظ کرده است اما به دلیل انتظاراتی تورمی که در کشور وجود دارد و عدم چشم انداز مثبت نسبت 
به اقتصاد کلان کشور، شاهد انتظارات تورمی از ابتدای سال بودیم و در نتیجه قیمت  مواد اولیه و کالای 
نهایی در حال افزایش است. همچنین مشکلات اقتصادی در 2 سال گذشته امکان سرمایه گذاری در توسعه 
صنعت پوشاک را کاهش داده و این موضوعات دست به دست هم داده اند که وضعیت قاچاق همچنان 
در صنعت پوشاک ادامه داشته باشد هرچند قاچاق پوشاک موضوعی نیست که در یک مقطع کم و قطع 
شده باشد همواره بوده و ادامه دارد.به گفته وی؛ هرگونه سکته در تامین مواد اولیه و تولید، در بازار نمود پیدا 
می کند؛ در سالهای گذشته اگر شرکت ها و برندها یک فصل را دوام می آوردند و در فصل بعدی افزایش 
قیمت را اعمال می کردند اما هم اکنون باتوجه به تورم و کاهش قدرت نقدینگی شرکت ها در همان فصل 
تغییر قیمت ها را لحاظ می کنند.این فعال اقتصادی ایران را در صنعت پوشاک رقیب ترکیه ندانست و افزود: 
صنعت پوشاک در ترکیه حدود 18 تا 20 میلیارد دلار ارزآوری دارد این در حالیست که صادرات پوشاک 
ایران در بهترین حالت زیر 100 میلیون دلار است از این رو ایران رقیبی در حوزه پوشاک برای رقبای منطقه 
محسوب نمی شود. اگر ما بتوانیم سهم حدود 60 تا 65 درصدی خود را در بازار داخلی حفظ کنیم کار بزرگی 
انجام دادیم. موضوع این است که در چند سال اخیر به دلیل خروج برندهای خارجی و ممنوعیت واردات 
رسمی، برندهای و نشان شناخته شده پوشاک ایرانی که سهم بازار آنها زیر 10 درصد بود توانستند بیشتر 
خود را به متقاضیان داخلی معرفی کنند و مراکز خریدی که به هیچ عنوان پوشاک ایرانی را راه نمی دادند با 
خالی شدن فضا مجبور شدند که به برندهای ایرانی را عرضه کنند و این موضوع در نهایت به معرفی بیشتر 
برندهای ایرانی کمک کرد.عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران در پاسخ به 
این پرسش که آیا افت توان خرید مصرف کنندگان تاثیری در میزان تقاضا گذاشته است؟ تصریح کرد: سهم 
پوشاک در سبد خانوارهای ایرانی در دهه 80 حدود 7 درصد بود اما در طول این سال ها این سهم به حدود 
3.5 درصد رسیده است و این آمار نشان می دهد که تقاضای مردم برای خرید پوشاک کاهش پیدا کرده 
است؛ زمانی که تورم خوراک و مسکن در کشور تا این میزان بالا برود اما از سوی دیگر درآمدها به همان 
اندازه افزایش پیدا نکند طبیعی است که مردم از هزینه هایی که می توانند بگذرند می گذرند از این رو مصرف 

وتقاضا برای خرید پوشاک افت ملموسی کرده است.
نامی با بیان اینکه در قیمت برندها مولفه های زیادی تاثیر می گذارد، افزود: 60 تا 70 درصد مواد اولیه در 
صنعت پوشاک وارداتی است؛ در حوزه پوشاک پنبه، پلی استر و ویسکوز وارداتی هستند که ویسکوز کاملا 
وارداتی و حدود 80 درصد پنبه وارداتی است؛ پس قیمت ارز و تامین مواد اولیه در قیمت نهایی بسیار موثر 
است. اما این روزها هزینه های فروشگاهی و اجاره بها در قیمت فروش پوشاک بسیار حائز اهمیت شده است؛ 
وقتی در یک بازه زمانی 2 ساله اجاره بها 2 تا 3برابر افزایش پیدا می کند طبیعی است که این موضوع حدود 
20 درصد بر قیمت فروش تاثیر بگذارد البته این افزایش نرخ متناسب با موقعیت واحد صنفی تغییر می کند. 
وی  در گفت وگو با ایلنا، بیان کرد: تولیدکننده پوشاک زنانه در داخل کشور فعال هستند اما از آنجایی که نحوه 
تبلیغات و ارائه این کالاها برای تولیدکنندگان دشوار و یکسری سختی ها و ملاحضات خاص در صنعت 
وجود دارد ذات کار را سخت کرده است این در حالیست که این بازار بزرگ، تنوع و تغییرات در طراحی ها 
باید بیشتر از مردانه باشد است و نیاز به پشتیبانی، علم، دانش و فناوری بیشتر دارد بنابراین در مجموع کار در 
صنعت پوشاک زنانه نسبت به بقیه حوزه ها در ایران دشوار است و جا دارد که بیشتر در این حوزه ورود کنند.

تخلف بزرگ دفاتر اسناد رسمی  
دریافت هزینه ۸ برابری برای تنظیم سند اجاره

دفاتر اســناد رسمی پس از افزایش ۱۰۰ درصدی حق التحریر، به دلیل یک اشتباه 
فاحش که هنوز برای اصلاح آن هیچ اقدامی نکرده اند، از شهروندان 8 برابر هزینه 

رسمی را برای اسناد اجاره بها دریافت می کنند!
به گزارش اقتصاد آنلاین، تعرفه حق التحریر دفاتر اسناد رسمی از 15 اسفند سال گذشته در بخش عمده ای 
از اسناد و خدمات ثبتی پرمتقاضی در دفاتر اسناد رسمی افزایش 100 درصدی یافت اما دفاتر اسناد رسمی 

از شهروندان 8 برابر هزینه رسمی را برای اسناد اجاره بها دریافت می کنند!
این اتفاق در حالی رخ داد که به نظر می رسید سازمان ثبت اسناد و املاک کشور تحت تأثیر پافشاری های 
سخت کانون سردفتران، از میان دو راهکار »اجرای صحیح مصوبه تقسیم اسناد و دستورالعمل سقف گذاری 
بر درآمد سردفتران« که به صورت خودتنظیم به افزایش حق التحریر دفاتر کم درآمد می انجامد و »افزایش 
تعرفه ها قبل از موعد مجاز قانونی آن در اسفند 1402« دومی را برگزید و با این استدلال که تورم کمرشکن 
سه سال گذشته، چاره ای جز گران کردن تعرفه حق الزحمه خدمات در دفترخانه ها باقی نگذاشته، در جلب 
موافقت مسئولان عالی دستگاه قضایی توفیق یافت.سرانجام نامه ای با امضای معاون امور اسناد سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور با پیوست جدول اصلاحی تعرفه حق التحریر صادر و برای اجرا در دفاتر اسناد 
رسمی ابلاغ شد که در آن، حق التحریر اکثر اسناد و خدمات ثبتی تنظیمی در دفترخانه ها به میزان دو برابر 
سابق افزایش یافت اما در این میان و در کمال تعجب، هزینه تنظیم سند اجاره که اساساً در جدول اصلاحی 
یادشــده وجود نداشت، ناگهان تا 8 برابر گران شــده بود!این خطای فاحش که ناشی از قرار دادن اسناد 
اجاره نامه در شمول »اسناد موضوع جدول الف-سه« یعنی معاملات غیرمنقول بود؛ موجب افزایش چند 
برابری هزینه ثبت این اسناد شد؛ زیرا  مبالغ واقعی اجاره بها که مبنای محاسبه هزینه سند است را آن هم با 
فرمولی اشتباه، جایگزین مبالغ بسیار کم غیرواقعی یا به اصطلاح ارزش معاملاتی املاک می کرد.رخداد این 
اشتباه البته به اندازه تداوم آن شگفت آور نیست؛ زیرا وقوع این اشتباه موضوع پنهانی نبوده و اصلاح آن در 
سامانه ثبت الکترونیک اسناد هم به نظر نمی رسد فرآیند پیچیده و دشواری داشته باشد اما خودداری کانون 
سردفتران از پیگیری موضوع و عدم اقدام اصلاحی سازمان ثبت در این باره به برخی شائبه ها دامن زده 
است.فارغ از این نکته که برابر برخی گزارش ها، اسناد اجاره نامه سازمان اوقاف و موقوفات در شهر تهران و 
برخی شهرهای کشور اغلب نصیب برخی دفاتر اسناد رسمی خاص می شود، در صورت عدم اصلاح هزینه 
این اسناد توسط دفاتر تنظیم کننده، اجحاف چشمگیر اضافه دریافتی میلیاردی توسط این گروه از دفترخانه ها 

به زیان مراجعه کنندگان بی اطلاع از ماجرا می شود.
ترک فعل مراجع مسئول و خودداری از اصلاح این اشتباه در حالی صورت گرفته است که چند روز پس 
از ابلاغ این تعرفه اشتباه در اسفند 1401، کانون سردفتران استان آذربایجان شرقی در اقدامی مسئولانه با 
انتشار پیامی، لزوم اصلاح و انجام تغییر کاهشی هزینه تنظیم اسناد اجاره نامه در سامانه ثبت الکترونیک اسناد 
را به سردفتران متذکر شده بود؛ مضافاً اینکه اداره کل ثبت یک استان در دو نوبت، موضوع را به سازمان ثبت 
اسناد اعلام و کسب تکلیف کرده است؛ با این همه تا لحظه تنظیم این گزارش، خبری از اصلاح فرمول 
محاسبه هزینه ها به نفع مردم دریافت نشده است!ماجرای محاسبه اشتباه و اضافی دریافتی 8 برابری توسط 
سامانه ثبتی و عدم اقدام مسئولان در اصلاح آن از منظر نظارتی نیز قابل توجه است؛ زیرا به طور طبیعی 

بهانه برای گریز از پیگرد انتظامی را در اختیار برخی سردفتران متخلف قرار می دهد.
این مهم باید در نظر گرفته شود که بخش گسترده ای از پهنه جغرافیایی شهرهای زیارتی کشور مانند 
مشهد مقدس را اراضی موقوفه تشکیل می دهد؛ موضوعی که سبب شده در هر بار نقل و انتقال یا برای 
تجدید اجاره، مردم مجبور باشند برای تنظیم اسناد اجاره عرصه مسکن خود به دفاتر اسناد رسمی مراجعه 
کرده و هزینه های مربوطه را از جیب خود بپردازند و اختلال سامانه ثبت در محاسبه اضافه دریافتی قابل توجه 
هزینه ثبت این اسناد، موجب وارد آمدن ضرر و زیان سنگین به مستأجرین شده است.با این همه، از سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور انتظار می رود نسبت به اصلاح فوری این اشتباه و اصلاح سامانه تحت مدیریت 
خود اقدام کند تا از زیان بیشتر مردم جلوگیری شود. کانون سردفتران و دفتریاران به عنوان نهاد متولی و 
ناظر بر عملکرد دفاتر اسناد رسمی همانگونه که تغییر دستی تعرفه حق التحریر اسناد مشمول افزایش توسط 
سردفتران را قبل از اعمال آن در سامانه الکترونیکی، بلامانع دانسته بود، ای کاش با وجدان کاری حداقلی، 
کاهش هزینه های به اشتباه اضافه شده را نیز وظیفه خود می دانست و نسبت به پیگیری اصلاح آن در سامانه 

الکترونیک ثبت اسناد اقدام می کرد که این لحظه از این وظیفه قانونی و شرعی خود شانه خالی کرده است.

اخبار کوتاه 

نماینده مجلس: قبل از تنش زدایی با هر کشوری، باید با ملت خودمان آشتی کنیم
یک نماینده مجلس گفت: حیف است یک انقلاب 
مردمی تمام عیار به دست اقلیتی کاسب کار بیفتد 
که به نام انقلاب و اسلام همه را از گردونه مسائل 

کشور خارج می کنند.
جلیل رحیمی جهان آبادی درباره مطرح کردن آشــتی ملی 
و ضرورت آن گفت: هر انســان عاقل دلسوز و فهیمی می داند 
که ما در وضعیت مطلوبی به سر نمی بریم. وضعیت اقتصادی 
کشور و فشار اقتصادی روی ملت طاقت فرسا شده است و ملت 
توان تحمل ندارند. این نماینده مجلس افزود: فضای اجتماعی و 
سیاسی را دچار انسداد کرده اند، بسیاری از نیروهای خانواده انقلاب 
گوشه گیر، حذف و خانه نشین شد ه اند. طیف هایی از اصلاح طلبان 
و اعتدالیون با فشار انحصار طلبان از گردونه مدیریتی کشور حذف 
شده اند. کسانی که می توانستند با مرز نشینان و اقلیت ها و زنان 
گفت وگو کنند، امروز در چارچوب قدرت وجود ندارند.وی افزود:  
کسانی که در بدنه حاکمیت بودند و با مردم گفت وگو می کردند و 

مورد قبول شان بودند، دیگر در بدنه حاکمیت نیستند.
رحیمی جهان آبادی اظهار داشت: هر نظام سیاسی در هرکجای 
عالم هنگامی که یک  طیف و یک جناح سیاســی بتواند 10، 
20 و  30 درصد مردم را پشت سر حکومت بیاورد، از آن جریان 
و طیف حمایت می کنند. حتی حمایت مالی و قانونی می کنند تا 
فعالیت کند، ولی ما با دست خودمان طیف هایی که 70 الی 80 
درصد مردم را پای صندوق رأی می آوردند و آرای 20 میلیونی 
و 18 و 1۹ میلیونــی می آوردند همه را حذف کردیم و در حال 
حاضر چه کسانی به عنوان دایره خودی مانده اند؟ کسانی که با 
10 و 15 درصد آرا به مجلس می آیند. این ظلم در حق جمهوری 

اسلامی و مردم است.
وی افزود: من طرح آشتی ملی را پیشنهاد دادم. من فکر می  کنم 
قبل از آشتی با جهان و تنش زدایی در جهان و تنش زدایی با هر 
کشــوری باید با ملت خودمان تنش زدایی کنیم، با ملت آشتی 
کنیم و ملت را باید به پشتوانه انقلاب بازگردانیم. این که مشاهده 

می کنیم منافقان، سلطنت طلب ها و تجزیه طلبان بعد از 40 سال 
از سوراخ های پنهان شده  سر برآوردند و ادعا می کنند، به خاطر 
این است که ما نیروهای خودی را رها و آن ها را غیرخودی تلقی 
کردیم. رحیمی جهان آبادی در گفت وگو با ایلنا، خاطرنشان کرد: 
طرح آشتی ملی یعنی آزادی تمام زندانیان سیاسی و عقدیتی. 
یعنی تصویب قانون منع اعدام البته به جز در قصاص که قصاص 
هم حکم شرعی اســت و خداوند همه را به بخشش تشویق 
کرده است. طرح آشتی ملی یعنی اجازه دادن و بازگرداندن تمام 
نیروهای سیاسی به گردونه انتخابات و برگزاری یک انتخابات با 
مشارکت بالا. شما انتخابات ترکیه را مشاهده کردید چه وضعیتی 

داشت و ما دچار چه وضعیتی هستیم.
وی تاکید کرد: طرح آشتی ملی یعنی اینکه ما ملت خودمان را 
دو قطبی نکنیم. حقوق و حریم خصوصی زنان، حریم خصوصی 
و حقوق جوانان و اقلیت ها را به رسمیت بشناسیم. بعد از 43 اهل 
سنت تهران جایی قانونی برای برگزاری نماز جمعه شان داشته 

باشند، بعد از 43 سال جایگاه اهل سنت و زنان را بیش از پیش 
تقویت کنیم و در پست های کلیدی قرار گیرند چرا که 50 درصد 
جامعه ما زنان هستند.  این نماینده مجلس با بیان این که متاسفانه 
دیدگاه  های متحجرانه، بسته و غیرمنطقی به کشور و نظام آسیب 
زده است، گفت: طرح آشتی ملی یعنی بازگشت انقلاب به مردم، 
زیرا انقلاب ما به نظر من مردمی ترین انقلاب تاریخ خاورمیانه و 
جهان است. امام و مردم کاری را انجام دادند که نه کودتا بود و 
نه اقدام خشن نظامی و هیچ نامی برایش نمی شود گذاشت جز 
یک انقلاب مردمی تمام عیار. حیف است یک انقلاب مردمی 
تمام عیار به دســت اقلیتی کاسب کار بیفتد که به نام انقلاب و 

اسلام همه را از گردونه مسائل کشور خارج می کنند. 
وی یادآور شد: نلسون ماندلا زمانی که آفریقای  جنوبی دچار 
آپارتاید بود، یک سخنرانی معروف دارد در آن سخنرانی معروف 
گفت چه کســی بیشتر از همه در این سال آسیب دید و زندان 
بود؟ چه کسی بیشتر از همه شکنجه شد؟ چه کسی بیشتر از 

همــه تنهایی را تحمل کرد؟ مردم داد زدند ماندلا. آنان منتظر 
بودند که ماندلا انتقام را به آن ها تاکید کند، اما گفت امروز روز 
آشتی در آفریقای جنوبی است، من بخشیدم شما هم ببخشید. 
ما از این بالاتر و برتر روز فتح مکه را داریم که پیامبر گذشــت 
کرد، کدام پیامبر؟ همان پیامبری که از خانه خودش اخراج شده 
بــود و اموالش را گرفته بودند پیامبری که کتکش زده بودند و 
بی حرمتش کرده بودند با قدرت برگشت مکه و اعلام کرد که 

امروز روز رحمت است.
این نماینده مجلس تاکید کرد: ما نیاز به رحمت و بخشــش 
داریم. همه کسانی که در حوادث اخیر بودند را مورد عفو کامل 
قرار بدهیم. زندانیان را آزاد کنیم، از خانواده کســانی که کشته 
شدند، دلجویی کنیم زیرا آن ها فرزندان این آب و خاک بودند، 
اعتراض مسالمت آمیز را به رسمیت بشناسیم و نیروهای سیاسی 
را به اریکه بازگردانیــم. اگر می خواهیم منافق، تجزیه طلب و 

سلطنت طلب به برای ما تعیین تکلیف نکند.

استدلال عجیب انجمن شرکت های هواپیمایی برای افزایش قیمت بلیط هواپیما
رئیس انجمن شرکت های هواپیمایی با طرح این ادعا که با جریمه ایرلاین ها گرانفروش، 3۰ هزار مسافر 
سرگردان می شوند، گفت: جذابیتی که صنعت هواپیمایی دارد برای مردم این است که خیلی سریع تر 
می رسند. الآن با فشار غیرقانونی به قیمت خیلی از مردمی را که تا الآن با ماشین، قطار و اتوبوس مسافرت 

می کردند به سمت هواپیما می آوریم، یعنی تقاضای کاذب برای این صنعت ایجاد کردیم.
رئیس انجمن شرکت های هواپیمایی با طرح این ادعا که با جریمه ایرلاین ها گرانفروش، 30 هزار مسافر سرگردان می شوند، 
گفت: با تعیین قیمت، مردمی را که تا الآن با ماشین، قطار و اتوبوس مسافرت می کردند، به سمت هواپیما می آوریم!سید رضا 
موسوی در واکنش به ابطال مجوز پرواز برخی ایرلاین های متخلف در مسیرهای داخلی،  اظهار کرد: با این تصمیم سازمان 
هواپیمایی، حدود 30 هزار نفر از هموطنان در مســیرهای داخلی ابطال و مسافران سرگردان می شوند.وی با بیان این که 
این اقدام سازمان هواپیمایی کشوری غیرقانونی است، افزود: انجام دستور سازمان هواپیمایی برای شرکت های هواپیمایی 
امکان پذیر نیست. سازمان اجازه ورود به این حوزه -قیمت گذاری- را ندارد.وی در واکنش به تحویل سوخت با قیمت 600 

تومان، گفت: آماده ایم عین قانون اجرا بشود یعنی سوخت را هم بیاوریم به همان قیمت هایی که الآن دارند به شرکت های 
هواپیمایی خارجی با نرخ 70 تا 80 درصد فوب خلیج فارس می دهند، به ایرلاین های داخلی سوخت بدهند.وی ادامه داد: 
مصرفسوخت به ازای هر ساعت صندلی پرواز 40 لیتر است و بخش کوچکی از هزینه  مسافر می شود. اگر الآن بیاییم با 
نرخ 20 هزار تومان محاسبه کنیم به جز هزینه سوخت ما سوبسیدی از دولت نمی گیریم. بیشتر ارز موردنیاز را از بازار آزاد و 
قرض تامین می کنیم.وی یادآور شد: در ایام کرونا چون مردم به سفر نمی رفتند، برای تامین نقدینگی و پرداخت حقوق و مزایا 
پرسنل، ارزان فروشی کردیم. به اضطرار و برای زنده ماندن و ادامه جریان حیات پرسنل مجبور شدیم ارزان فروشی کنیم.به 
گزارش تسنیم، رئیس انجمن شرکت های هواپیمایی در واکنش به ابلاغ قیمت های مصوب بلیت پروازهای داخلی از سوی 
سازمان هواپیمایی کشوری، گفت: »سازمان هواپیمایی کشوری نرخی تعیین نکرده، دستور یک کسی دیگر در یک جای 
دیگر است که نشسته به سازمان هواپیمایی کشوری تکلیف کرده که بروید این نرخ را ابلاغ کنید. شورای عالی هواپیمایی را 
داریم که یک شورای فرا سازمانی است. در این شورا وزارت امور خارجه، سازمان برنامه و بودجه، وزارت دفاع، گمرک،  وزارت 

اقتصاد، سازمان هواپیمایی و 2 تا نماینده  وزیر خستند و یک سازوکاری برای این گذاشته اند.«موسوی با طرح این سئوال که 
آیا با ابطال مجوز پروازی شرکت های هواپیمایی مشکل مردم حل می شود، گفت:  جذابیتی که صنعت هواپیمایی دارد برای 
مردم این است که خیلی سریع تر می رسند. الآن با فشار غیرقانونی به قیمت خیلی از مردمی را که تا الآن با ماشین، قطار و 
اتوبوس مسافرت می کردند به سمت هواپیما می آوریم، یعنی تقاضای کاذب برای این صنعت ایجاد کردیم.وی ادامه داد: در 
صورتی که الآن اگر من خبرنگار بودم واقعاً از دولت و سازمان هواپیمایی کشوری سؤال می کردم ما چند فروند هواپیمای 
ملکی مسافری داریم؟ حدود 350 فروند هواپیمای ثبت شده داریم، باید بپرسیم چه تعداد فعال است؟ کمتر از یک سوم 
آن، چرا؟ به دلیل قیمت است، بله عدم سرفصل، شرکت های دولتی ما زیانده هستند.وی با بیان این که راهکار آزادسازی 
قیمت هاست، اضافه کرد:  در انجمن شرکت های هواپیمایی تضمین دادیم. در شورای عالی هواپیمایی گفتم تضمین می دهیم 
-بلیت هواپیما را- از یک سقفی بالاتر نمی فروشیم.وی بیان کرد: بابت پروازهای داخلی به دولت جمهوری اسلامی به نرخ 
دلار امریکا پول می دهیم. دولت به من دستور می دهد قیمت بلیت هواپیما را به نرخ ثابت به مردم عرضه کنم این در حالی 
است که امروز نشست و برخاستم در فرودگاه مشهد با فردا فرق دارد، چه کسی باید این هزینه را پرداخت کند منِ شرکت 

هواپیمایی؟! مشکلات، مشکلات قانونی است و دخالت غیرقانونی دولت ها.

وزیر اقتصاد:

 مدیران  بانکی متخلف
 از ابلاغیه اعتبارسنجی وام های خرد برکنار می شوند

اقناع عمومی درباره اعطای سیم کارت بدون فیلتر!

عضو کمیسیون بهداشت مجلس:

 معضل تهیه نسخه صوری و فروش دارو در بازار آزاد
 در حال افزایش است

سایت کالابرگ همان اول کار خراب شد

وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه درباره اعتبارسنجی 
برای وام های خرد تکلیف مشــخص است، گفت: مدیران 
بانکی متخلف از ابلاغیه اعتبارســنجی وام های خرد برکنار 

می شوند.
سید احســان خاندوزی، روز جمعه در جلسه شورای هماهنگی مدیران 
دســتگاه های تابعه وزارت اقتصاد در اســتان آذربایجان شرقی از مدیران 
دســتگاه های تابعه وزارت اقتصاد در اســتان ها خواست تا بر موارد تخلف 
بانک ها از ابلاغیه های مربوط به دسترسی مردم و تولیدکنندگان به منابع 

بانکی نظارت جدی داشته و موارد تخلف را گزارش کنند.
وی خطاب به مدیران دســتگاه های تابعه این وزارتخانه در اســتان ها با 
یادآوری اینکه این واحدها نقطه تماس با فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان در 
استان ها هستند تاکید کرد: آنچه در دایره اختیارات هست و شما می توانید در 
استان ها نقش متفاوتی را داشته باشید، مواردی است که قانونگذار در اختیار 

شما قرار داده و می توانید استفاده کنید.
وی با اشاره به ابلاغیه وزارت اقتصاد و رئیس جمهور و تخلفاتی که گاه به 
بازرسی وزارتخانه گزارش می شود، گفت: برای نمونه درباره اعتبارسنجی 
برای وام های خرد تکلیف مشخص است اما گاهی گزارش می رسد که در 

استان ها مواردی بر خلاف این آیین نامه عمل می شود که به قصور همکاران 
شما در شبکه بانکی باز می گردد که چهره شبکه بانکی دولت را مخدوش 
می کند و این قابل قبول نیست.وزیر اقتصاد و دارایی، گفت: از معاون امور 
بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارتخانه هم خواستم هر موقع که افراد 
این شرایط را احراز داشتند و توانستند از این مجموعه مصوبات استفاده کنند، 
شبکه بانکی درنگ نکند و رئیس شعبه متخلف را برکنار کنند چرا که باعث 

بی اعتباری ابلاغیه و مصوبات می شود.
وی گفت: مساله دیگری که گزارشات متعدد از تخلف آنها می رسد، مسئله 
مربوط به بخشش 6 درصدی است که در سطح شعبه بدون نیاز به کسب 
تکلیف باید انجام گیرد تا زمانی که تولید کننده اصل و سود را برگرداند و 

بانک از 6 درصد جریمه بگذرد.
خاندوزی یادآور شد: مصداق سوم موضوع اقاله است و شما آقایان وظیفه 

دارید که اجرا و عدم اجرای آن را بررسی و پایش کنید.
وی افزود: انتظار می رود این موارد به بهترین نحو در سطوح و لایه های 
اجرایی پیگیری شود حداکثر کمک را بکنید تا بتوانیم در تنگنایی که سیاست 
های کنترل نقدینگی و اصلاح ترازنامه بانک ها با آن مواجه هستند در عمل 

با آنچه گفته می شود به عنوان خواسته دولت جامه عمل بپوشانیم.

دیروز وزیر گردشگری در مصاحبه ای اعلام کرد که اعطای 
سیم کارت بدون فیلتر به گردشگران امری ضروری است 
و حداقل خدمتی است که می توان به این افراد ارائه کرد. 
به گفته ضرغامی درباره اعطای این ســیم کارت اقناع 
عمومی صورت پذیرفته است. آیا تمام مردم از این موضوع 

رضایت دارند؟
وزیر گردشگری درباره اعطای سیم کارت بدون فیلتر به گردشگران 
خارجی گفت: این موضوع یکی از خدمات حداقلی اســت که باید به 

گردشگران ارائه شود و در این باره اقناع عمومی وجود دارد.
با وجود مشکلات جبران ناپذیر و آسیب هایی که به بسیاری از مشاغل 
بابت فیلترینگ اینترنت وارد شده است، آیا اقناع عمومی حاصل شده و 

مردم کشور از این موضوع رضایت دارند؟
ضرغامی اعتقاد دارد تــا زمانی که پلتفرم های داخلی عمومیت پیدا 
نکرده اند، باید اینترنت بدون فیلتر در اختیار گردشگران قرار گیرد.وزیر 
گردشــگری تأکید دارد باید حداقل خدمات گردشگری به گردشگران 

داده شــود و ســیم کارت بدون فیلتر یکی از همین خدمات حداقلی 
است. ضرغامی همچنین اعتقاد دارد این موضوع جاافتاده و یک اقناع 
عمومی نیز درباره آن صورت گرفته اســت.ارائه سیم کارت بدون فیلتر 
ویژه گردشــگران یکی دیگر از جلوه های اینترنت طبقاتی است که از 
سوی دولت سیزدهم و وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
پیگیری می شود. در همین راستا، »عزت الله ضرغامی« به آخرین وضعیت 
ارائه اینترنت بدون فیلتر برای گردشگران خارجی اشاره کرد و گفت: در 
این مورد ما استدلال داریم و معتقدیم که باید حداقل خدمات گردشگری 
به گردشگران داده شود و فقط هم بحث سیم کارت بدون فیلتر نیست. به 
نظر بنده، این موضوع جاافتاده است و افرادی هم که نظرات کارشناسی 
دارند، این را پذیرفته اند. همچنین کمیسیون هایی مسئول رسیدگی به این 
موضوعات هستند که ما در این کمیسیون ها شرکت کردیم و توضیح 
دادیم.او با تصور بر اینکه یک اقناع عمومی برای ارائه اینترنت بدون فیلتر 
به گردشگران خارجی در ایران صورت گرفته است، اظهار داشت کسانی 
که این خدمات را در داخل کشور به گردشگران خارجی ارائه می دهند، 
باید بتوانند تا زمانی که سکوهای )پلتفرم( داخلی عمومیت پیدا کنند، 
این خدمات را ادامه دهند: چون نباید گردشگری ما دچار مخاطره شود. 
به گزارش تجارت نیوز، ضرغامی در آخر اعلام کرد که درحال پیگیری 
هستند تا این کار انجام شــود. او ابراز امیدواری کرد که به زودی ارائه 
سیم کارت بدون فیلتر به گردشگران محقق شود.ارائه سیم کارت خاص 
برای توریست ها جهت استفاده بهتر از فضای مجازی در سفر به ایران 
برای اولین بار اسفندماه سال گذشته از زبان وزیر ارتباطات مطرح شد؛ 
موضوعی که وزیر گردشگری اعلام کرد توسط او پیشنهاد شده و پیگیر 
آن است؛ چرا که به باور ضرغامی، ارتباطات بین الملل مثل نان شب و 

هوا برای گردشگر بین المللی واجب است.

عضو کمیسیون بهداشت مجلس با تاکید بر اینکه هر چقدر 
کمبودهای دارویی بیشتر باشد، تخلفات افزایش خواهد یافت، 
گفت: متاسفانه بسیاری از افراد با تهیه نسخه صوری، دارو را 

در بازار آزاد به فروش می رسانند.
همایون ســامه یح نجف آبادی در مورد کشف بیش از 40 میلیون داروی 
غیرمجاز و کم یاب از داروفروشــان آنلاین توسط پلیس فتا، گفت: اقدامات 
صورت گرفته جوابگوی جلوگیری از توزیع داروهای غیرمجاز در سطح بازار 
و فضای مجازی نیست و در حال حاضر داروهای لاغری، چاقی و بسیاری 
از داروهایی که خطر جانی برای مردم دارد به صورت دستی تهیه و به اسم 
محصول خارجی فروخته و توزیع می شود و پلیس فتا هم تنها ارگانی است که 

این مساله را پیگیری و کشف و متخلفان را شناسایی می کند.
به گزارش بازار، وی افزود: در این رابطه از تلاش ها و زحمات نیروی انتظامی 
تشکر می کنیم اما توقع مردم این است که اقدامات و تلاش ها منسجم تر 
و بهتر و ورودها جدی تر باشد و به طور کامل از توزیع این داروها در فضای 
مجازی و سطح بازار جلوگیری شود؛ در حالی که برخی بیماران نمی توانند به 
داروهای حیاتی دسترســی داشته باشند برخی داروها به راحتی در بازار سیاه 
به فروش می رســند در این رابطه بهتر است دولت به صورت جدی تهیه 

داروهای اساســی برای بیماران را در دستور کار قرار دهد تا شاهد این دست 
تخلفات نباشیم. نماینده مردم کلیمیان در مجلس یازدهم، با تاکید بر اینکه هر 
چقدر کمبودهای دارویی بیشتر باشد، سوء استفاده ها و تخلفات و فساد افزایش 
خواهد یافت، تصریح کرد: هر اندازه که عرضه دارو کم و تقاضا بیشتر باشد 
فساد افزایش می یابد؛ متاسفانه بسیاری از افراد با تهیه نسخه صوری، دارو را 
در بازار آزاد به فروش می رسانند البته این موضوع تازگی نداشته و سال ها 

است با این مشکل مواجه هستیم اما

در حالی که یک هفته از آغاز اجرای مرحله جدید طرح کالابرگ 
الکترونیکی می گذرد و افزایــش ۲۰ درصدی مبلغ یارانه برای 
سرپرستان خانوار به شرط خرید ۷۰ درصد کالابرگ پیش بینی 
شده، برخی گزارش ها از ایجاد اختلال موقت در شبکه ملی اعتبار 

)شما( حکایت دارد.
مرحله جدید طرح ملی کالابرگ الکترونیکی از روز شنبه 13 خرداد ماه با افزایش 
20 درصدی یارانه معیشتی سه دهک پایین درآمدی به اجرا در آمد و در فاز نخست 
خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی از دهک 

اول تا سوم مشمول این طرح قرار گرفتند.
در واقع در این مرحله خانوارهایی که در دهک اول تا سوم قرار دارند و مبلغ یارانه 
دریافتی آنها به ازای هر نفر 400 هزار تومان است مشمول افزایش 20 درصدی 
اعتبار خرید هستند که پس از خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی در 

خصوص سایر خانوارهای دهکهای اول تا سوم عملیاتی خواهد شد.
 https: به گزارش ایسنا،از دیروز برخی گزارش ها و پیام ها از اختلال در سایت
shoma.sfara.ir// خبر داد که گفته می شود موقتی بوده و به روزرسانی ناشی 
از افزایش فروشگاه های متصل به طرح و درج اطلاعات جدید و همچنین کندی 
اینترنت در بروز این اختلال اثرگذار بوده است اما شهروندان می توانند همچنان از 
طریق نرم افزار مایکت یا کافه بازار یا سیب ایرانی اپلیکیشن »شما« را دانلود و از 
اسامی فروشگاه ها و کالاها و باقیمانده اعتبار یارانه خود مطلع شوند و یا مراحل ثبت 
نام فروشگاه خود را در این طرح دنبال کنند. طرح ملی کالابرگ الکترونیک سال 
گذشته و در راستای اجرای قانون مصوب مجلس به شکل سراسری و آزمایشی در 
کشور راه اندازی شد و طبق آخرین گزارش ها 50 هزار فروشگاه به سامانه کالابرگ 
الکترونیک متصل شده اند تا مردم بتوانند خرید کنند. در همین راستا تاکنون شش 
فروشگاه زنجیره ای افق کوروش، رفاه، دیلی مارکت، جانبو، گندم و هفت به این 
طرح ملی پیوسته  و به وزارت کار متصل شده اند. طبق اظهارات معاون رفاه وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی تعداد این فروشگاه ها به 8 فروشگاه افزایش یافته است.
این فروشــگاه های زنجیره ای از ۹000 شــعبه به 11 هزار شعبه رسیده و به 15 
هزار شعبه نیز افزایش خواهد یافت. از آنجایی که اغلب مناطق محروم، روستاها 
و دهستان ها و شهرهای کوچک هایپرمارکت ندارند تلاش شده با نسبت قابل  
قبولی، نقاطی که فاقد هایپر مارکت و دارای فروشــگاه بودند پوشش داده شوند.

وزارت رفاه تاکنون 50 هزار فروشــگاه را تجهیز کرده و در روستاها و شهرهای 
کوچک نیز برخی فروشگاه های خُرد به بارکدخوان مجهز شده اند تا دسترسی مردم 
و امکان بهره مندی عمومی از کالابرگ الکترونیکی فراهم شود.در این طرح 11 قلم 
کالای اساسی شامل شیر کم چرب، پنیر، ماست پگاه، مرغ، تخم مرغ، روغن مایع، 
ماکارونی، قند و شکر،  برنج ایرانی، حبوبات و گوشت منجمد گوساله جهت عرضه به 
خانوارها پیش بینی شده است و خانوارهای مشمول می توانند با نصب برنامه شبکه 
ملی اعتبار »شما« و یا شماره گیری #1463*500* از باقی مانده اعتبار خود و 
مطلع شوند.طرح کالابرگ الکترونیکی بر اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی 
به اجرا درآمده و دولت به منظور تأمین سبد تغذیه خانوارهای کم درآمد و کمک به 

مهار تورم و ثبات بازار این طرح را در دستور کار قرار داده است.


	_GoBack

